الهيئة العامة للصناعة قطاع المواصفات والخدمات الصناعية



Public Authority for Industry (PAI) Sector for Standards & Industrial Services

مكتب نائب المدير العام للمواصفات والخدمات الصناعية القسم شئون الاعتماد!!

"Accreditation Affairs Section - KAAS"

استبيان عن جهات تقويم المطابقة في دولة الكويت
Questionnaire About Conformity Assessment
Bodies In State Of Kuwait

تاريخ الإصدار:2014/6/2م

مقدمة عن قسم شئون الاعتماد:

تم استحداث قسم شئون الاعتماد وفقا للقرار الإداري رقم 2013/1002 بتاريخ 2013/12/13م كقسم مستقل تابعا لنائب المدير العام للمواصفات والخدمات الصناعية.

يهدف هذا القسم الى تخطيط وتنفيذ وتنسيق ومتابعة كافة انشطة الاعتماد في دولة الكويت وتعزيز الثقة في كفاءة جهات تقويم المطابقة لتسهيل عملية التبادل التجاري كما تهدف إلى الاعتراف الدولي المتبادل بين جهات منح الاعتماد ومن ثم الاعتراف المتبادل بنتائج أعمال جهات تقويم المطابقة وكذلك تعزيز قدرة دولة الكويت على المشاركة الفعلية اقليميا ودوليا في مجال الاعتماد.

Introduction:

Accreditation Affairs Section (KAAS) newly established in Public Authority for Industry according to the Decree No 1002/2013 dated 13/12/2013 as an independent organizational unit reporting directly to the Deputy of the General Manager of the Sector for Standardizations and Industrial Services.

The objectives of KAAS are to plan, implement, coordinate and follow up all the accreditation activities in State of Kuwait. In addition, its objective is to promote the confidence in the competency of conformity assessment bodies targeting at international recognition between all accreditation bodies to ease the interchange of trade. This will have the consequence of mutual recognition in the results of conformity assessment activities. In addition, it is to promote the capability of State of Kuwait to participate effectively in the field of accreditation regionally and internationally.

تاريخ الإصدار:2014/6/2م

الهدف من الاستبيان:

يهدف هذا الاستبيان الى انشاء قاعدة بيانات في قسم شئون الاعتماد خاصة بمعلومات عن جميع جهات تقويم المطابقة المختلفة (مختبرات الاختبار والمعايرة والمختبرات الطبية وجهات التفتيش وجهات منح شهادات الإجازة وجهات منح شهادات الأفراد وجهات منح شهادات المنتجات وغيرها...) العاملة في دولة الكويت في القطاعين الحكومي والخاص، وذلك بغرض التعرف على أنشطة هذه الجهات والتعرف على شهادات نظم الجودة الحاصلة عليها، وايضا بغرض تحديد وضعها الحالى بشأن حصولها على شهادات الاعتماد الدولى من جهات الاعتماد الوطنية من عدمه.

وبناء على هذه البيانات سيتم متابعة اعمال هذه الجهات وسيتم تحديد احتياجات هذه الجهات من خدمات الاعتماد الدولي وفقا لأهداف انشاء القسم.

Aim of this Questionnaire:

This questionnaire aims to establish a database in KAAS about all conformity assessment bodies that working in State of Kuwait (Testing & Calibration Laboratories, Medical Laboratories, Inspection bodies, Product certification bodies, Personnel certification bodies, etc...) Either governmental or private sector bodies. This is to be aware of their activities and aware of types of their Quality Management System Certificates. In addition, it is to identify their status whether accredited by accreditation bodies or not.

Upon this database, it will follow up their activities and specify the needs of these conformity assessment bodies for gaining accreditation certificates according to objectives of the establishment of KAAS.

تاريخ الإصدار:2014/6/2م

تعليمات عامة: -

- 1- برجاء استيفاء جميع البنود المدرجة في الاستبيان وفي حالة عدم معرفة الجواب يرجى كتابة " لا اعرف".
 - 2- برجاء قراءة السؤال بتمعن ومن ثم جاوب على السؤال بدقة وموضوعية.
- 3- برجاء ادراج جميع البيانات في نموذج استبيان واحد في حالة وجود عدة اشخاص مسؤولين عن تعبئة الاستبيان.
- 4- برجاء ارسال الاستبيان بعد استيفاءه على البريد الإلكتروني بشكل ملف (pdf) أو ملف (Word) الإلكتروني أو ارسال الاستبيان عن طريق كتاب رسمي.
- 5- برجاء تسليم الاستبيان وارساله أو الاستفسار عن اية معلومات عن طريق الفاكس رقم: 25302992 أو البريد الإلكتروني المدون ادناه: -

m.akbar@pai.gov.kw

الهيئة العامة للصناعة تشكركم على حسن تعاونكم

General Instructions:-

- 1. We kindly request to complete all the clauses of the following questionnaire and in case you don't know the answer, write (I don't know).
- 2. We kindly request to read the questions very carefully then answer to the best of your knowledge.
- 3. In case of several persons are involved in collecting the data just one questionnaire with data collected should be sent.
- 4. We kindly request to send the completed questionnaire then send it by Email as scanned (pdf) or electronic answered as (Word) Document or send it as an official Letter.
- 5. We kindly request to Submit the completed questionnaire and for any enquiry please send by Fax on number: 25302992 or to the below E-mail:-

m.akbar@pai.gov.kw

"PAI would like to thank you for your kind cooperation"

CAB Questionnaire Page 4/19



تاريخ الإصدار:2014/6/2م

بيانات عن جهة تقويم المطابقة: _

Information about the Conformity Assessment Body:-

1.1 اسم جهة تقويم المطابقة:
1.1 Name of Conformity
assessment Body:
1.2 الاسم التجاري:
1.2 Commercial Name:
1.3 الهاتف:
1.3 Telephone:
1.4الفاكس:
1.4 Facsimile:
1.5الموقع الإلكتروني:
1.5 Web Site:
6.1العنوان:
1.6 Address:
1.7 اسم ضابط الاتصال:
1.7 Contact Person Name:
1.8 المسمى الوظيفي لضابط الاتصال:
1.8 القشمي الوطيعي لطابع الالطان:
1.8 Position of Contact Person:
1.9 البريد الإلكتروني لضابط الاتصال:
1.9 Email of Contact Person:
1.7 Eman of Contact I Cison.



تاريخ الإصدار:2014/6/2م

بيانات عن المسئول/المدير العام عن جهة تقويم المطابقة: -

Information about the Responsible Person of Conformity Assessment Body:-

	م رئيس/المدير العام لجهة تقويم المطابقة:
	Name of Head/General Manager of Conformity Assessment Body:
	نصب: Position:
	طومات أخرى (ان وجدت): Other Information (If available)
	نشاط جهة تقويم المطابقة:
Activity of Conformity Assessment Body:	
□ Testing Laboratory	🖯 مختبر اختبار
Calibration Laboratory	🗖 مختبر معايرة
■ Medical Laboratory	🖯 مختبر طبي
□ Inspection Body	🖯 جهة تفتيش
□ Product Certification Body	🗖 جهة منح شهادة منتجات
Personnel Certification Body	🗀 جهة منح شهادات افراد
¬ Others (Please Define)	🖯 أذى (ير حي التحديد)



تاريخ الإصدار:2014/6/2م

الصفة القانونية: -

Legal status:-

□ Governmental Organization
 □ Private Limited Company
 □ Public Limited Company
 □ Public Limited Company
 □ Part of education/technical Institute
 □ Military Organization
 □ Private Partnership
 □ Others (Please Define)
 □ Others (Please Define)



تاريخ الإصدار:2014/6/2م

معلومات عامة عن موقع/مواقع جهة تقويم المطابقة: -

General Information about Site/Sites of Conformity Assessment Body (CAB):-

عدد المواقع/المقرات:	
Number of Sites/Locations:	
عدد المواقع/المقرات المعتمدة:	
Number of Sites/Locations accredited:	
اسم الموقع/المقر:	
Name of Sites/Locations:	
عنوان الموقع/المقر:	
Address of Sites/Locations:	
تاريخ انشاء الجهة:	
Establishment Date of the CAB:	
الاعتماد (ان وجد):-	
Accreditation (If available):	
 مختبر اختبار يعمل وفقا لمتطلبات المواصفة 	
الدولية ISO/IEC 17025.	
Testing Laboratory according to	
ISO/IEC 17025	
 مختبر معايرة يعمل وفقا لمتطلبات المواصفة 	
الدولية ISO/IEC 17025.	
Calibration Laboratory	
according to ISO/IEC 17025	
مختبر طبي يعمل وفقا لمتطلبات المواصفة مناسلة معتبر طبي المواصفة	
الدولية ISO 15189.	
Medical Laboratory according to	
ISO 15189.	



تاريخ الإصدار:2014/6/2م

 جهة تفتيش تعمل وفقا لمتطلبات المواصفة
الدولية ISO/IEC 17020.
Inspection Body according to
ISO/IEC 17020.
 جهة منح شهادات الإجازة تعمل وفقا لمتطلبات
المواصفة الدولية ISO/IEC 17021.
Certification Body according to
ISO/IEC 17021.
 جهة منح شهادات المنتجات تعمل وفقا
لمتطلبات المواصفة الدولية ISO/IEC
.17065
Product Certification Body
according to ISO/IEC 17065.
 جهة منح شهادات الأفراد تعمل وفقا لمتطلبات
المواصفة الدولية ISO/IEC 17024.
Personnel Certification Body
according to ISO/IEC 17024.
عدد العاملين والمقاولين في الجهة:
Number of employees and
subcontractors in CAB:
عدد العاملين في نطاق الاعتماد:
Number of employees working within
scope of accreditation in CAB:



تاريخ الإصدار:2014/6/2م

شهادات نظم الجودة: _

Quality System Certificates:-

تاریخ انتهاء الشهادة Expire Date of Certificate	تاریخ اصدار الشهادة Issue Date of Certificate	الجهة المانحة للشهادة Certification Body	رقم الشهادة No of Certificate	نوع الشهادة Type of Certificate
				ISO/IEC 17020
				ISO/IEC 17021
				ISO/IEC 17024
				ISO/IEC 17025
				ISO/IEC 17065
				ISO 15189
				ISO 9001
				ISO 14001
				OHSAS 18001
				ISO 22000
				Others

تاريخ الإصدار:2014/6/2م

بيانات تفصيلية عن الاعتماد (ان وجدت): -

Specific Accreditation Details (If Applicable):-

A- Testing Laboratories/Facilities -: مختبرات الاختبار

Please provide specific details as shown below for Testing Laboratories/Facilities that accredited according to international standard ISO/IEC 17025.

يرجى تزويدنا في الجدول ادناه بالبيانات التفصيلية عن مختبرات الاختبار المعتمدة وفقا لمتطلبات المواصفة الدولية ISO/IEC 17025.

Product Tested المادة التي تم	Type of test/ Properties measured/Range of measurement ie 3 الاختبار/الخواص المقاسة/مدى القياس	Standard/Specification/Test method used المواصفة القياسية/طرق الاختبار المستخدمة	Equipment used الجهاز المستخدم	Accreditation body جهة الاعتماد



تاريخ الإصدار:2014/6/2م

B- Calibration Laboratories/Facilities:-

Please provide specific details as shown below for Calibration Laboratories/Facilities that accredited according to international standard ISO/IEC 17025.

يرجى تزويدنا في الجدول ادناه بالبيانات التفصيلية عن مختبرات المعايرة المعتمدة وفقا لمتطلبات المواصفة الدولية ISO/IEC 17025.

Measured Quantity الكمية المقاسة	Range of measurement/Instrument	Standard/Specification/Test method used/Calibration measurement capability المواصفة القياسية/طرق الاختبار المستخدمة/قدرات قياسات المعايرة	Equipment used الجهاز المستخدم	Accreditation body جهة الاعتماد



تاريخ الإصدار:2014/6/2م

C- Medical Laboratories/Facilities:-

Please provide specific details as shown below for Medical Laboratories/Facilities that accredited according to international standard ISO 15189.

يرجى تزويدنا في الجدول ادناه بالبيانات التفصيلية عن مختبرات الطبية المعتمدة وفقا لمتطلبات المواصفة الدولية ISO 15189.

Product Tested المادة التي تم	Type of test/ Properties measured/Range of measurement نوع الاختبار/الخواص المقاسة/مدى القياس	Standard/Specification/Test method used المواصفة القياسية/طرق الاختبار المستخدمة	Equipment used الجهاز المستخدم	Accreditation body جهة الاعتماد



تاريخ الإصدار:2014/6/2م

D-Inspection Body:-

Please provide specific details as shown below for Inspection Body that accredited according to international standard ISO/IEC 17020.

يرجى تزويدنا في الجدول ادناه بالبيانات التفصيلية عن جهات التفتيش المعتمدة وفقا لمتطلبات المواصفة الدولية ISO/IEC 17020.

Scope of Accreditation نطاق الاعتماد	Standard/Specification/ Inspection method used المواصفة القياسية المستخدمة في التقتيش	Equipment used (If applicable) الجهاز المستخدم (ان وجد)	Accreditation body جهة الاعتماد



تاريخ الإصدار:2014/6/2م

E- Certification Body:-

Please provide specific details as shown below for Certification Body that accredited according to international standard ISO/IEC 17021.

يرجى تزويدنا في الجدول ادناه بالبيانات التفصيلية عن جهات منح شهادات نظم الجودة المعتمدة وفقا لمتطلبات المواصفة الدولية ISO/IEC 17021 .

Scope of Accreditation نطاق الاعتماد	Standard/Specification for Certification المواصفة القياسية المستخدمة لمنح	Accreditation body جهة الاعتماد



تاريخ الإصدار:2014/6/2م

F- Product Certification Body:-

Please provide specific details as shown below for Product Certification Body that accredited according to international standard ISO/IEC 17065

يرجى تزويدنا في الجدول ادناه بالبيانات التفصيلية عن جهات منح شهادات المنتجات المعتمدة وفقا لمتطلبات المواصفة الدولية ISO/IEC 17065 .

Scope of Accreditation نطاق الاعتماد	Standard/Specification for Certification المواصفة القياسية المستخدمة لمنح شهادات المنتجات	Equipment used (If applicable) الجهاز المستخدم (ان وجد)	Accreditation body جهة الاعتماد



تاريخ الإصدار:2014/6/2م

G-Personnel Certification:-

Please provide specific details as shown below for Personnel Certification that accredited according to international standard ISO/IEC 17024

يرجى تزويدنا في الجدول ادناه بالبيانات التفصيلية عن جهات منح شهادات الأفراد المعتمدة وفقا لمتطلبات المواصفة الدولية ISO/IEC 17024.

Scope of Accreditation	Standard/specification used for Product Certification	Accreditation body جهة الاعتماد
نطاق الاعتماد	المواصفة القياسية المستخدمة لمنح شهادات الأفراد	



تاريخ الإصدار:2014/6/2م

-:الممثل المعتمد Authorized Representative

الاسم:
Name:
المنصب:
Position:
علاقة الممثل المعتمد بجهة تقويم المطابقة في حالة عدم كونه موظف بها:
Relationship with the conformity assessment body if
not an employee with them:
not an employee with them.
عنوان البريد (اذا اختلف عن أعلاه):
Postal Address (If deferent then above)
Postal Address (If deferent than above):
الهاتف:
Telephone:
retephone.
فاكس:
Facsimile:
racsinine.
الهاتف النقال:
Mahila Talanhana
Mobile Telephone:
البريد الإلكتروني:
Email:
ешан.
توقيع الممثل المعتمد:
Signature of authorized representative:
Signature of authorized representative:

تاريخ الإصدار:2014/6/2م

For Any Enquiries, Please Contact:

Eng. Masuma Akbar. Head of KAAS

Email: m.akbar@pai.gov.kw

Tel: 0096525302993

Fax: 0096525302992

For KAAS Office use only:

Date of application received:	
Date of application entered in to	
accreditation system:	
Conformity assessment body (CAB) No:	
Remarks:	
Name:	
Signature:	
Date:	